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Aan het college van B&W                                                                                                                                                                      

Postbus 12345                                                                                                                                                                             

5200 GZ ’s-Hertogenbosch 

 

’s-Hertogenbosch, 10 april 2013 

 

Betreft: Vragen ex art 39 R.v.O.                                        Herindeling Maasdonk 

 

Geacht College, 

 

De gemeente ’s-Hertogenbosch heeft kennis genomen van het besluit van de gemeenteraad 

Maasdonk van 25 maart jl om het traject conform de wet Arhi op te starten. Dit moet leiden   

tot een gemeentelijke herindeling waarbij de kernen Nuland en Vinkel, nu deel uitmakend van 

Maasdonk,  samengevoegd worden met de gemeente ’s-Hertogenbosch. 

 Onbekend is of de gemeente Maasdonk al een officieel verzoek hiertoe heeft 

neergelegd bij het gemeentebestuur van ’s-Hertogenbosch. 

In 2009 vond, op basis van vrijwilligheid, een samenvoeging plaats van de gemeente Lith met 

Oss. Er werd tijd en ruimte genomen voor het aantrekken van de benodigde deskundigheid, 

althans zo dacht men. Het herindelingsproces moest zoveel als mogelijk budgettair neutraal 

verlopen. Maar toch… na de invoering van de herindeling trof men (on?)bekende ‘lijken in de 

kast’. Het leverde de nieuwe, weer groter gegroeide gemeente Oss, een strop op van € 7 

miljoen euro. De inwoners van zowel Oss als het voormalige Lith en Oss  raakten de draad 

kwijt. De herindeling zou toch ‘budgettair neutraal’ verlopen. Hoe anders was de praktijk. 

Daarom kreeg het Centrum voor burgerschap en beter besturen, verbonden aan   
 de Tilburgse University een volgende opdracht: 
 

De gemeenten Oss en Lith zijn per 01-01-2011 opgeheven om op te gaan in de nieuwe gemeente 
Oss. De meeste betrokkenen kijken terug op een succesvol en soepel verlopen fusieproces. 
Door in kaart te brengen welke factoren hieraan hebben bijgedragen, kunnen uit de casus Oss- 
Lith lessen worden getrokken waar andere gemeenten, provincies en het ministerie van 

Binnenlandse Zaken en Koninkrijksrelaties (BZK) hun voordeel mee kunnen doen. Om die reden 

hebben de provincie Noord-Brabant en de gemeente Oss de Universiteit van Tilburg gevraagd 

onderzoek te doen naar de succesfactoren van het samenvoegingproces. 

 
In april 2011 verscheen het eindrapport onder de veelzeggende titel: Herindeling Lith – Oss met 
de lessen en leerervaringen.( zie bijlage) 
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Wij gaan ervan uit dat het College van B & W in onze gemeente ’s-Hertogenbosch op de hoogte 
is van de inhoud van dit belangwekkende rapport. Hoe vaak zeggen we in de politiek immers 
niet, we moeten leren van gemaakte fouten. We zijn een ‘lerende organisatie’. Het rapport biedt 
ons in dit perspectief een kans voor open doel. 
 

1. Dan volgt vanzelf de vraag; Is het college bereid  de lessen uit genoemd rapport een rol 
van betekenis te laten spelen in de informatievoorziening inzake het herindelingsplan  
aan de raadscommissie BZ op 18 april? Deze vraag geldt natuurlijk ook de 
raadsvergadering van 29 mei a.s.? 

 
De gemeente Maasdonk, met een  totaal  van 11.250 inwoners wordt opgesplitst. Geffen met 
4500 inwoners gaat naar Oss,  Nuland en Vinkel, samen goed voor 6800 inwoners, worden deel 
van ’s-Hertogenbosch.  
 

2. Dat leidt tot de volgende vraag: De kernen Nuland en Vinkel brengen lasten en lusten 
mee.  Welke verdeelsleutel geldt hier? Wordt deze vastgesteld naar rato van de 
bevolkingsaantallen of….? 

 
3. Nog een vraag: Is het College bereid een onderzoek te laten verrichten door een extern 

bureau? Wij denken hierbij aan een zogeheten Due Diligence onderzoek. (deze term staat 
voor gepaste zorgvuldigheid)  Wat Oss en Lith overkwam moet worden vermeden. 

 

 
Op 29 mei wordt door de gemeenteraden van Maasdonk, Oss en ’s-Hertogenbosch op nagenoeg 
hetzelfde tijdstip het  herindelingsplan behandeld c.q. vastgesteld.  
 

4. Stel, een van de gemeenteraden, bijvoorbeeld Oss, zegt: ‘Wij nemen de kern Geffen 
niet over’. Wat zijn dan de consequenties voor het totale herindelingsplan?  

 
Gezien de tijdsdruk die op dit onderwerp rust vragen wij u voorliggende vragen op korte termijn 
te beantwoorden.   
 
Met vriendelijke groet, 

 

Paul van der Krabben                                 Bosch Belang                                            

 

Paul Kagie                                                  Leefbaar ’s-H&R                                      

 

Jolanda Lensen van den Wildenberg         Stadspartij Knillis 
 
 

Bijlage: Rapport van de  Universiteit van Tilburg,                                                                                       
              Herindeling Lith – Oss met de lessen en leerervaringen. 



 

 
 

  

 
 

 

Fractie Bosch Belang  - t.a.v. dhr. P. van der 

Krabben 

Fractie Leefbaar 's-Hertogenbosch & Rosmalen - 

t.a.v. dhr. P. Kagie 

Stadspartij Knillis - t.a.v. mevr. J. Lensen van den 

Wildenberg 

 

 

 

 

Uw brief van : 10 april 2013 Ref. : W. Smits 

Uw kenmerk :  Tel. : (073) 615 52 69 

Ons kenmerk :  Fax : (073) 615 97 35 

Datum : 16 april 2013  E-mail : w.smits@s-hertogenbosch.nl 

   

Onderwerp : Uw vragen ex. art. 39 RvO inzake: Herindeling Maasdonk 

 

Geachte heer/mevrouw, 

 

In uw brief van 10 april 2013 stelt u raadsvragen ex artikel 39 Reglement van Orde over Herindeling 

Maasdonk. 

 

Voor wij ingaan op uw vragen, merken wij het volgende op. Uw vragen ontvingen wij op 10 april. Op 

dezelfde dag heeft u ons raadsvoorstel inzake de herindeling met Maasdonk ontvangen. 

Onderstaande beantwoording van uw vragen, overlapt de inhoud van dit voorstel in grote mate. 

 

Vraag 1: Is het college bereid de lessen uit genoemd rapport een rol van betekenis 

te laten spelen in de informatievoorziening inzake het herindelingsplan aan 

de raadscommissie BZ op 18 april? Deze vraag geldt natuurlijk ook voor 

de raadsvergadering van 29 mei a.s.? 

Antwoord: In de vergadering van de raadscommissie BZ van 18 april is een raadsvoorstel 

(Intentiebesluit) geagendeerd over de herindeling van Maasdonk. Hierin 

schetsen wij onder andere de aanleiding, de overwegingen, het proces en de 

planning voor de herindeling. De lessen uit genoemd rapport zijn hierin in grote 

lijnen te herkennen. In het Herindelingsontwerp dat in de raadsvergadering van 

29 mei aan de orde is, gaan wij hier nader op in. 

Vraag 2: De kernen Nuland en Vinkel brengen lasten en lusten mee. Welke 

verdeelsleutel geldt hier? Wordt deze vastgesteld naar rato van de 

bevolkingsaantallen of….?  

Antwoord: Ook deze thematiek komt terug in genoemd raadsvoorstel. De 

verdeelmaatstaven zijn nog onderwerp van overleg tussen ons en het college 

van Oss. Voor de bepaling van het financiële effect voor onze gemeente zijn we 

voorlopig uitgegaan van een verhouding 40/60 voor respectievelijk Oss en ‘s-

Hertogenbosch. Deze verhouding komt overeen met het inwoneraantal van 

Geffen aan de ene kant en Nuland en Vinkel aan de andere kant.  

Voor het grondbedrijf koppelen wij de effecten aan de gronden in Nuland en 

Vinkel die overkomen naar 's-Hertogenbosch en de gronden in Geffen die 

overkomen naar Oss. Deze maatstaven zijn nog niet definitief, maar zijn 

gehanteerd om de raad een eerste indruk te geven van de financiële effecten.  

Vraag 3: Is het College bereid een onderzoek te laten verrichten door een extern 

bureau? Wij denken hierbij aan een zogeheten Due Diligence onderzoek. 
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(deze term staat voor gepaste zorgvuldigheid) Wat Oss en Lith overkwam 

moet worden vermeden.  

Antwoord: Samen met Maasdonk en Oss hebben wij een financiële verkenning uitgevoerd. 

De conclusies hiervan treft u in genoemd raadsvoorstel. Daarnaast voert de 

provincie nog een eigen financiële herindelingsscan uit. Wij achten beide 

inspanningen voldoende voor een zorgvuldig financieel beeld van de 

herindeling. Bovendien geldt in het kader van de Wet Arhi een specifiek 

toezichtregime. Dit treedt op zijn vroegst in werking na de vaststelling van het 

Herindelingsontwerp eind mei 2013. 

Vraag 4: Stel, een van de gemeenteraden, bijvoorbeeld Oss, zegt: ‘Wij nemen de 

kern Geffen niet over’. Wat zijn dan de consequenties voor het totale 

herindelingsplan?  

Antwoord: Gelijktijdig met onze raad, spreekt de raad van Oss zich op 23 april 2013 uit 

over de intentie om medewerking te verlenen aan de voorgestelde splitsing. 

Mocht één van de raden zich tegen de herindeling uitspreken, dan beraden wij 

ons opnieuw. 

 

Wij hopen u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd. 

 

 

Hoogachtend, 

Burgemeester en wethouders van ’s-Hertogenbosch, 

De secretaris,      De burgemeester, 

 

 

mr. drs. I.A.M. Woestenberg      mr. dr. A.G.J.M. Rombouts 

 


